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南臺科技大學 107 學年度第 1 學期課程資訊 

課程代碼 1LD03K01 

課程中文名稱 當代西方思潮 

課程英文名稱 Contemporary Western Philosophy 

學分數 3.0 

必選修 必修 

開課班級 四國際商務二甲 四國際金融二甲 

任課教師 安迪  

上課教室(時間) 週四第 6 節(N207) 

週四第 7 節(N207) 

週四第 8 節(N207) 

課程時數 3 

實習時數 0 

授課語言 1 英語 

授課語言 2  

輔導考照 1  

輔導考照 2  

課程概述 人類文明如何發展至今？何以近 400 年來改變如此迅速？人們在想些什麼？

理念為何？ 

當代哲學受哥白尼、伽利略及牛頓之科學觀影響，也繼續影響未來世界；其

效應及於當前每一個生活領域、每一個人與每一件事；渠等對自然與真理的

質疑，帶領人類進行各個思想領域的革命，包括尼采所宣稱的：「上帝已死」。 

How did we get to where we are today? Why has the world changed so much in 

the last 400 years? What were people thinking? What were their ideas? 

The world of modern philosophy influences and is influenced by the science of 

Copernicus, Galileo and Newton. These men had a huge effect on everyone and 

everything that was to follow. It is with their questioning of nature and truth that 

was to lead to the revolutions in all areas of thought to the present day, and 

Nietzsche’s declaration: “God is dead.” 

 

先修科目或預備

能力 

 

課程學習目標與

核心能力之對應 

※編號 , 中文課程學習目標 , 英文課程學習目標 , 對應系指標 

-------------------------------------------------------------------------------------- 

1.了解哲學的基本概念 , To gain a basic understanding of philosophy , 1 基本

知能 

2.現實生活中哲學的價值：是否與我們當前生活無關？ , The value of 

philosophy in contemporary life. Does it have any relevance to us today? , 3 本土
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與國際意識 

3.了解哲學思潮的發展 , To understand the philosophical movements , 6 熱誠抗

壓 

4.了解哲學的主要論題 , To study the themes in philosophy , 7 表達溝通 

5.深入了解所處的世界 , To explore a deeper understanding of our world , 9 人

文與倫理素養 

中文課程大綱 本課程將從笛卡兒「我思故我在」開始，討論理性主義、經驗主義及先驗唯

心論等哲學思想，也將從啟蒙時代及存在主義的影響來討論/辯析動物(福利) 

權、語言及愛等當代議題。 

英/日文課程大綱 Starting with Descartes’ Cogito, movements such as Rationalism, Empiricism and 

Transcendental Idealism will be discussed. The effects of the Enlightenment and 

Existentialism will lead us into more contemporary dialogues of Animal Rights, 

the skin of Language and Love.   

課程進度表 1) Meaning of Philosophy  Comparing and sharing ideas about what Philosophy 

encompasses  

2) Introduction to Western Philosophy The Greeks and their inheritance 

followed by the Dark Ages 

3) Descartes and the Cogito Insights into how Philosophy became 

transformed into the modern age. 

4) Empiricism John Locke and the tabula rasa. What do we know? Our 

senses, reality and illusion. 

5) The Matrix The red pill or the blue pill? 

6) The Enlightenment Revolution and its aftermath 

7) Idealism Kant and the external world 

8) Marx Communist Manifesto 

9) God, gods and mothers of gods. Who or what is your god? 

10)  Camus, Sartre and de Beauvoir 

11) Love and Marriage Does Love exist? If so, how far would you go for love? Is 

marriage still relevant in the 21st century? 

12) Animal Rights Should we all be vegetarians? Good and Evil. Relativism 

and morality 

13) Free will or Determinism Have you ever felt imprisoned? Are you in any 

way a slave? 

14) Philosophical pick Think and discuss each idea. 

15) Final week and look back at the semester Handing in the final report 

16) Nietzsche Surpassing Man 

 

教學方式與評量

方法 

※課程學習目標 , 教學方式 , 評量方式 

-------------------------------------------------------------- 

了解哲學的基本概念 , 課堂講授分組討論 , 實作 
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現實生活中哲學的價值：是否與我們當前生活無關？ , 分組討論 , 口頭報告 

了解哲學思潮的發展 , 啟發思考 , 課堂展演 

了解哲學的主要論題 , 分組討論 , 口試 

深入了解所處的世界 , 啟發思考 , 口頭報告 

指定用書 書名： 

作者： 

書局： 

年份： 

ISBN： 

版本： 

參考書籍 Any books , websites or articles you read on philosophy will help in your 

understanding. A good general introduction put into story form is 'Sophie's World' 

by Jostein Gaarder.  

教學軟體 We will be using a variety of formats. 

課程規範 Please try not to wonder in too late. I do call out the register and if you miss the 

first part of class the rest may make no sense. If you are tired after lunch take a 

nap and drink a strong coffee to get your brain working, you may need it in this 

class. 

 

 

 


